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رشد ۲۰۰ درصدی ترانزیت خارجی در بندر بوشهر 
مدیر کل بنادر و دریانوردی بوشــهر گفت: در پنج ماه نخســت امســال 
ترانزیت خارجی در بندر بوشهر در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته رشد 

۲۰۰درصدی داشته است.
آقای محمد شکیبی نسب با بیان اینکه ترانزیت کالا تا پایان مرداد سال ۱۴۰۱ در بندر بوشهر 
از ۵ هزار تن فراتر رفته اســت، افزود: بندر بوشــهر با آماده سازی زیرساخت های بندری، رشد 
چشمگیری در ترانزیت کالا داشته که مهم ترین کالا های ترانزیتی این بندر دام زنده و خودرو به 
مقاصد کشور های قطر و عراق است.مدیرکل بنادر و دریانوردی بوشهر ادامه داد: بندر دیر از بهار 
سال گذشته از مزیت رویه ترانزیت خارجی برخوردار شده به گونه ای که در پنج ماه نخست امسال 

حدود ۲۰۰ باکس کانتینر تحت به مقصد قطر بارگیری شده است.
شکیبی نســب گفت: از ابتدای مرداد امسال نیز مجوز رویه ترانزیت خارجی برای بندر گناوه 
صادر شــده است که عملکرد این بندر را توسعه می دهد؛ به همین منظور دریافت مجوز رویه 
ترانزیت خارجی برای بندر کنگان نیز در دست اقدام است. وی افزود: پیش بینی می شود با توجه 
به زیرساخت های بندری و توسعه فعالیت شرکت های حمل و نقل شاهد رشد ترانزیت کالا از 

بنادر بوشهر باشیم.

پیش بینی رشد ۲۰ درصدی تولید پنبه در کشور 
مجری طرح پنبه پیش بینی کرد که امســال حدود ۳۰۰ هزار تن وش پنبه 
برداشــت شود و در حالی که میزان برداشت پارســال ۲۵۰ هزار تن بوده، 

افزایش ۲۰ درصدی را نشان می دهد.
ابراهیم هزارجریبی مجری طرح پنبه وزارت جهاد کشاورزی از کاهش ۱۵ درصدی واردات پنبه 
در ۵ ماه امسال نسبت به مدت مشابه پارسال خبر داد و گفت: پنبه کاران نگران واردات بی رویه 

هستند درحالی که این موضوع کنترل شده است و آن را رصد می کنیم.
وی با اشاره به فصل برداشت پنبه یادآور شد: پیش بینی می کنیم حدود ۳۰۰ هزار تن وش پنبه 
امسال برداشت شود و این در حالی است که میزان برداشت پارسال ۲۵۰ هزار تن بوده و افزایش 
۲۰ درصدی را نشــان می دهد.هزارجریبی با اشاره به خرید بالاتر از خرید تضمینی در بازار این 

محصول، یادآور شد: در صورت نیاز دولت به این مهم برای خرید ورود پیدا خواهد کرد.
وی بابیان اینکه برداشت به تازگی در استان گلستان و قسمتی از خراسان رضوی آغازشده است، 
گفت: معمولاً برداشت تا اواسط زمستان ادامه دارد.هزارجریبی با اشاره به اینکه برداشت به تازگی 
در گلستان و قسمتی از خراسان رضوی آغازشده است، تصریح کرد: معمولاً برداشت تا اواسط 
زمستان ادامه دارد.به گفته مجری طرح پنیه وزارت جهاد کشاورزی، میزان عملکرد در واحد سطح 
محصول پنیه پارسال ۲ هزار و ۵۰۰ کیلوگرم در هر هکتار بوده امسال پیش بینی می کنیم این 
میزان به ۲ هزار و 7۰۰ کیلوگرم در هر هکتار برسد.وی همچنین تامین بذر یارانه ای را از دیگر 
عوامل افزایش تولید محصول پنبه عنوان کرد و افزود: بذرهای دلینته داخلی پنبه ۲.۵ برابر بیش از 
سال گذشته تأمین و با نصف قیمت در اختیار کشاورزان قرارگرفته و مابقی بذر مورد نیاز استاندارد 
نیز از طریق واردات تأمین  شده است.هزارجریبی کاهش قیمت ۴۵ درصدی کودهای پایه را از 
علل دیگر افزایش تولید عنوان کرد و یادآور شد: به اندازه کافی هورمون های تنظیم کننده رشد پنبه 
تأمین و در اختیار کشاورزان قرارگرفته است؛ هورمون های برگ ریز پنبه نیز در حال تامین شده 
که برای برداشت مکانیزه و دستی قابل استفاده است.وی بابیان حدود ۳۰ درصد کشت پنبه به 
همت بخش خصوصی و با کشت قراردادی انجام می شود، گفت: بخش خصوصی ازجمله صنایع 
نساجی، کارخانجات پنبه پاک کنی، تعاونی های تولید و سایر فعالان عرصه پنبه کشت قراردادی 
این محصول را انجام می دهند و قسمتی از نهاده ها و مساعدت های مالی )امکانات کشت( توسط 
مجریان که کشــت قراردادی در اختیار کشاورزان قرار می گیرد.هزارجریبی همچنین از ایجاد 
۱۰۰ سایت الگویی ترویجی پنبه و برگزاری دوره های آموزشی برای بهره برداران، کشاورزان و 
کارشناســان با هماهنگی موسسه آموزش و ترویج کشاورزی خبر داد و گفت: آفات پنبه نیز با 
همکاری سازمان حفظ نباتات مورد پایش قرارگرفته است.وی با اشاره به اینکه معاونت برنامه ریزی 
و اقتصادی وزارت جهاد کشاورزی پنبه را جزو 8 محصول مورد حمایت این وزارتخانه اعلام کرده 
است، یادآور شد: برای سال زراعی جدید نیز تسهیلات یارانه دار برای تأمین کمباین پنبه، تجهیز، 
نوسازی کارخانه ها پنبه پاک کنی و کارخانجات تولید بذر تصویب و در صورت تأمین اعتبار پرداخت 
می شود.وی در پایان گفت: در شورای قیمت گذاری و اتخاذ سیاست های حمایتی محصولات 

کشاورزی نیز مقررشده به کشاورزان نو ورود پنبه کار مشوق های تشویقی اختصاص یابد.

3  برابر شدن کشت دیم دانه های روغنی در کشور 
رئیس بخش دانه های روغنی موسسه تحقیقات کشاورزی دیم کشور گفت: 
سطح زیرکشت دانه های روغنی نسبت به سال زراعی گذشته سه برابر شده 

است. 
»حسین رستمی«، رئیس بخش دانه های روغنی موسسه تحقیقات کشاورزی دیم کشور گفت: 
طی سالهای اخیر دستاوردهای ارزشمندی در بخش تحقیقات دانه های روغنی به دست آمده که 
معرفی ارقام جدید مناسب برای اقلیم های مختلف کشور با تولید اقتصادی مانند ارقام گلرنگ 
فرامان، سینا و امید از جمله آنها است.وی همچنین به تولید اولین رقم کلزای دیم اشاره و بیان 
کرد: معرفی محصولات روغنی جدید متحمل به ســرما و خشکی و توسعه تنوع ژنتیکی آنها 
مانند کاملینا – بالنگوی شــهری نیز از دستاوردهای ارزشمند در این بخش به شمار می رود.به 
گفته وی توجه ویژه به کیفیت روغن و استفاده های صنعتی در کنار مصارف خوراکی و تعریف 
پروژه های اصلاح مولکولی ارقام موجود از طریق همکاری با موسسه ها و دانشگاه های داخل و 
خارج از کشور نیز از اقدامات دانش بنیان در زمینه توسعه کشت و افزیش بهره وری دانه های روغنی 
است.وی همچنین به افزایش تعداد و کیفیت مطالعات به زراعی در تحقیقات دانه های روغنی نیز 
 اشاره کرد و افزود: روند روبه رشد کشت دیم دانه های روغنی با تکیه بر نتایج پژوهش ها ادامه

 خواهد داشت. 

اخبار کوتاه 

وزیر امور اقتصادی و دارایی اعلام کرد در روز های 
اخیر و پس از ابلاغ دستورالعمل جدید گزارشگری 

فساد ۸ پرونده در ۵ استان گشوده شده است.
سید احســان خاندوزی با تشــریح جزئیات سامانه گزارش 
تخلفات زیر مجموعه های اقتصادی دولت اظهار کرد: دولت 
مردمی همانطور که درب اطلاعات ناگشوده را برای همه مردم 
ایران باز کرده تا همه محرم و مطلع باشند که در شرکت های 
دولتی، بانک ها، ابربدهکاران بانکی و حوزه مالیاتی چه می گذرد، 
در حوزه نظارتی هم دســت مدد خود را به ســمت مردم دراز 

کرده است.
وی ادامه داد: بر اساس دستورالعمل جدید گزارشگری فساد 
)سوت زنی( هر کدام از کارکنان دولت و همه مردم گزارشات 
تخلفات و فساد ها در زیر مجموعه وزارت امور اقتصادی داشته 
باشند می توانند، بصورت برخط در سامانه سیستم مدیریت سوت 

زنی وزارت اقتصاد ثبت کنید.
وی با اشــاره به اینکه اطلاعات از سوی کمیته ای صحت 
سنجی می شود، ادامه داد: دریافت و بررسی اطلاعات گزارشگر 
یا سوت زن تخلفات با حفظ کامل محرمانگی و امنیت شغلی 

خواهد بود مگر اینکه گزارشگر فساد مایل به افشای آن باشد 
و در آن مورد کمک می کنیم که تقدیر رسانه ای صورت گیرد. 

وزیر اقتصاد تأکید کرد: از محل عایدات سوت زنی، حداکثر 
۳ درصد و تا ســقف ۱ میلیارد تومن به عنوان پاداش در نظر 

گرفته می شود.
خانــدوزی اعلام کرد: در همین روز های اول، 8 مورد پرونده 
از استان های فارس، آذربایجان، همدان، سیستان و بلوچستان 
و تهران گشوده شده است. وی افزود: بررسی های لازم صورت 
گرفته و از بین پرونده های اعلامی، یکی _دو مورد تأیید شده 

است و پاداش ۳۰ یا ۴۰ میلیون تومانی برای اطلاع دهنده این 
تخلفات در نظر گرفته شــده که به زودی به حسابشان واریز 

خواهد شد.

 وی در پایان گفت: اگر یک مأمور دولتی تخلف کند و یا چشم 
روی فساد ببندد 8۵ میلیون ایرانی با چشم باز، اتاق شیشه ای 

برای ساختن جامعه عاری از فساد بسنده خواهد بود.

وزیر اقتصاد اعلام کرد:

 گشایش ۸ پرونده فساد
 با گزارش های مردمی 

اینفوگراف

 صادرات لوازم تحریر ایرانی 
به کشورهای همسایه 

 ثبت شرکت  های صوری 
و تشکیل هیات مدیره های اجاره ای جرم است

ایجاد بیش از 25 هزار گلخانه در کشور 

رئیس انجمن تولیدکنندگان نوشت افزار اعلام کرد: سازمان امور مالیاتی:

معاون وزیر جهاد کشاورزی خبر داد؛

مدیرکل دفتر حقوقی و قراردادهای مالیاتی سازمان امور مالیاتی 
کشور گفت: ثبت شرکت  های صوری و ایجاد هیات مدیره های 

اجاره ای جرم است و مورد پیگیری قرار می گیرند. 
حســین تاجمیر ریاحی با بیان اینکه اخیراً پدیده هیات مدیره های اجاره ای در 
شرکت های صوری رواج یافته، اظهار داشت: در سال های گذشته برخی اشخاص 
سودجو و فرصت طلب با پرداخت مبالغ ناچیز به افراد بی بضاعت، کارتن خواب، 
دست فروشان و امثال آن و اساساً فاقد صلاحیت و دانش لازم، آنان را به عضویت 
شــرکت های تجاری درآورده و در سمت  های مدیرعامل، رئیس هیات مدیره، 
نایب رئیس و عضو هیأت مدیره منصوب کرده اند که اغلب آنان از این موضوع 
بی اطلاع هستند.وی با اشاره به اینکه اشخاص سودجو، صرفاً با هویت این گونه 
افراد بی بضاعت، اقدام به ثبت و تأسیس شرکت نموده و معاملات خودشان را 
بنام این گونه شرکت ها که عمدتاً صوری، غیر واقعی و یا کاغذی هستند، انجام 
می دهند، گفت: این اشــخاص ضمن اینکه در وقوع جرائمی از قبیل پولشویی، 
کلاهبرداری، اخلال در نظام اقتصــادی و ... نقش دارند، موجبات فرار مالیاتی 
گسترده را نیز فراهم می کنند.ریاحی افزود: بررسی فعالیت این گونه شرکت ها در 

سنوات قبل، حاکی از آن است که سودجویان و سوداگران، بنام این گونه شرکت ها 
فعالیت های گسترده ای انجام داده و حسب مقررات قانونی و با توجه به اینکه اسناد 
و مدارک مربوط به فعالیت متعلق به این گونه شرکت ها در سامانه های مالیاتی ثبت 
می گردد، مالیات های متعلقه نیز بنام این شرکت ها تشخیص و تعیین می شود.وی 
خاطرنشان کرد: این گونه شرکت ها، غالباً در محل استیجاری یا صرفاً روی کاغذ، 
دارای اقامتگاه بوده اند و اموالی اعم از منقول و غیرمنقول نیز بنام آنان ثبت نشده و 
در زمان مطالبه مالیات، فاقد اموال بوده و گردانندگان و ذی نفعان واقعی این گونه 
شرکت ها، اعضاء هیأت مدیره آن را رها نموده و با این اقدام، موجب انباشت معوقات 
مالیات می گردند.مدیرکل دفتر حقوقی و قراردادهای مالیاتی سازمان امور مالیاتی 
هشدار داد: اگرچه بعضی از اعضاء این هیأت مدیره ها مدعی هستند که برای ثبت 
و تأسیس شرکت هیچ گونه مراجعه ای نداشته و حتی به کسی وکالت تأسیس 
شرکت نداده اند و بدون اطلاع آنان، اقدام به عضویت این گونه افراد در هیأت مدیره 
شرکت های صوری کرده اند لیکن ضروری است با استفاده از بانک های اطلاعاتی 
و هویتی اشخاص، به هنگام ثبت و تأسیس شرکت ها، نظارت های کافی بعمل آید.
ریاحی با تاکید بر اینکه ثبت و تأسیس شرکت های غیر واقعی و صوری به منظور 
عدم شناسایی فعالیت های اقتصادی و فرار از پرداخت مالیات، جرم بوده و مرتکبین 
آن، اعم از مباشر یا معاون به مراجع قضایی معرفی می شوند، افزود: شهروندان 
مراقب باشند در دام افراد سودجو قرار نگیرند و در این گونه شرکت ها عضو نشوند؛ 
چرا که به موجب ماده )۱۹8( قانون مالیات های مستقیم و سایر قوانین موضوعه در 
صورت تعلق مالیات به شرکت های مذکور، احتمال توقیف اموال شخصی اعضاء 
هیأت مدیره نیز وجود دارد.وی همچنین با هشدار به افراد سودجو خاطرنشان کرد: 
از پنهان کاری و اجیر کردن دیگران برای ثبت و تأسیس شرکت های صوری پرهیز 
نمایند چرا که مسئولیت های قانونی آنان در پرداخت مالیات های متعلقه نیز به قوت 
خود باقی بوده و با شناسایی این گونه اشخاص، مسئولیت پرداخت مالیات، متوجه 

آنان بوده و به مراجع قضایی معرفی می شوند.

معاون امور باغبانی وزارت جهاد کشاورزی گفت: برای تحول 
اساسی در بخش کشاورزی، بیش از ۲۵ هزار گلخانه در کشور 
ایجاد شده که از این تعداد ۱۵ هزار گلخانه بر اساس برنامه 

اقتصاد مقاومتی بوده است.
محمدمهدی برومندی در مراســم افتتاحیه پنجمین نمایشگاه بین المللی 
کشــاورزی آیفارم که در مرکز نمایشگاه های بین المللی شهر آفتاب در حال 
برگزاری است از برگزارکنندگان این رویداد دانش بنیان در مسیر تولید، توسعه 
و خودکفایی تشــکر کرد و گفت: در وزارت جهاد کشاورزی ماموریت بسیار 
مهمی تحت عنوان امنیت غذایی کشور، حفظ آن و تولید پایدار محصولات 
کشــاورزی را برعهده داریم که این موضوع تکلیف مهمی است و با توجه به 
تمام محدودیت ها به لحاظ اقلیمی و بودجه ای در یک سال اخیر، دولت سیزدهم 

توفیقات ارزشمندی را در کشور به دست آورده است.
برومندی ادامه داد: در حوزه باغبانی با توجه به محدودیت های اقلیمی به ویژه 
سرمازدگی، سیل، خشکسالی و کمبود شدید منابع آب، تولید محصولات به 
۲۵میلیون و 7۰۰ هزار تن رسید. همچنین در حوزه زراعت افتخار بزرگی خلق 

شد و در تولید گندم و برنج رشد قابل تقدیری داشتیم.
وی با بیان اینکه تحولات بسیار بزرگی در بخش تحقیقات ما رقم می خورد، 
گفت: با توجه به فرمایش مقام معظم رهبری درباره توســعه دانش بنیان در 
بخش کشاورزی، این امر به جد در وزارتخانه دنبال می شود، اضافه کرد: درباره 
توسعه گلخانه ها و توسعه پایدار در این بخش، حوزه ها جلسات خوبی را برگزار 
می کنند که تصمیمات ارزشمندی از این جلسات گرفته می شود. با توجه به 

محدودیت ها و برنامه هایی که در قالب اسناد بالادستی نظام به ما ابلاغ شده 
اســت از جمله اقتصاد مقاومتی، باید سطح گلخانه های کشور را ارتقا دهیم و 
ســبزیجات و صیفی جات را از فضای باز به داخل گلخانه ها منتقل کنیم این 

موضوعات در برنامه های وزیر جهاد کشاورزی دیده شده است.
وی با تاکید بر توسعه گلخانه ها اظهار کرد: بیش از ۴۵۰ هکتار از اراضی سبزی 
و صیفی کشت می شود که باید بهره وری در تولید بالا رود. این امر، تکلیف جدی 
است که باید در راستای منویات رییس جمهور و وزیر جهاد کشاورزی اجرا شود.
برومندی با اشاره به اینکه اقدامات ارزشمندی در این حوزه اتفاق می افتد، افزود: 
برای تحول اساسی بیش از ۲۵ هزار گلخانه در کشور ایجاد شده است که از این 
تعداد ۱۵ هزار گلخانه در سال های اخیر و بر اساس برنامه اقتصاد مقاومتی بوده 

که حاصل تلاش های همکاران بخش تحقیقات ما است.

معاون امور باغبانی وزارت جهاد کشاورزی گفت: مفتخریم بگوییم از سال 
8۵ تا سال ۹۵ وارد کننده سازه های گلخانه ای به کشور بودیم و امروزه بسیاری 
از کشورهای همسایه خدمات را از کشور ما می گیرند و حضور چند کشور در 
این نمایشگاه بیانگر این است که بخش صنعتی ایران و گلخانه سازان ما اثبات 

کردند که در حال رسیدن به قله هستند.
وی در ادامــه صحبت های خود از ۱۴۰ شــرکت حاضر در این نمایشــگاه 
تشکر کرد و گفت: در این نمایشگاه فاخر و ارزشمند بیش از ۳۰ هزار مترمربع 
فضای نمایشگاهی داریم که فرصتی برای تولیدکنندگان فراهم کرده است تا 
توانمندی های خود را به نمایش دربیاورند و باب گفت و گو برای بهره برداران 

باشند تا شاهد توسعه شتابان این کار ارزشمند در کشور باشیم.
برومندی همچنین بیان کرد: برای نخستین بار در این نمایشگاه پنل های 
آموزشی توسط اساتید خارجی و داخلی در فضای نمایشگاه فراهم شده است تا 

شرکت های دانش بنیان بتوانند دستاوردهای خود را عرضه کنند.
در ادامه این مراســم، مدیر پنجمین نمایشگاه بین المللی کشاورزی آیفارم 
گفت: امیدوارم این نمایشگاه گامی موثر در راستای ارتقای فرهنگ رشد بخش 

کشاورزی و بستری برای استفاده از کشت های کم آب باشد.
ایرانی افزود؛ این نمایشگاه حاصل دست رنج و زحمات گروه کثیری از فعالان 
است فعالانی که عمده آنان عضو تشکل های ملی هستند که فعالیت های خوبی 

را انجام داده اند.
گفتنی است پنجمین نمایشگاه کشاورزی آیفارم تا روز پنج شنبه ۲۴ شهریور 

ماه در مرکز نمایشگاهی شهر آفتاب برپا خواهد بود.

رئیس انجمن تولیدکنندگان نوشت افزار با بیان اینکه در حال 
حاضر فقط واردات مداد ممنوع است، از صادرات برخی از اقلام 
مثل مداد، خودکار، پاک کن و دفتر به کشورهای همسایه و بعضا 

کشورهای اروپایی خبر داد. 
محمود رضا صنعتگر از افزایش تولید لوازم تحریر در سال جاری نسبت به 
سال های قبل و زمان کرونا به دلیل بازگشایی مدارس خبر داد و گفت: برخی 
از واحدهای تولیدی دو یا سه شیفت فعالیت می کنند تا بتوانند بازار را تامین 

کنند؛ بنابراین کسری در بازار وجود ندارد.
وی همچنین درباره افزایش قیمت لوازم تحریر در سال جاری گفت: قیمت ها 
در سال جاری ۵ تا ۳۰ درصد افزایش یافته است. البته اگر قرار بود بهای تمام 

شده ملاک باشد، افزایش قیمت بیش از این بود.
رئیس انجمن تولیدکنندگان نوشت افزار در پاسخ به سوالی درباره ممنوعیت 
واردات لوازم تحریر، گفت: در حال حاضر فقط  واردات مداد ممنوع اســت و 
سایر لوازم تحریر ممنوعیت واردات ندارد، اما با توجه به مدیریت منابع ارزی، 

ثبت سفارش آنها محدود است.
به گفته وی تولید برخی از اقلام مثل مداد، خودکار، پاک کن و دفتر بیش 
از نیاز کشور است و بخشی از این محصولات به کشورهای همسایه و بعضا 

کشورهای اروپایی هم صادر می شود که البته رقم چندان بالایی نیست.
صنعتکار در پاسخ به سوالی درباره ممنوعیت واردات ماژیک گفت: واردات 
ماژیک ممنوع نیســت، اما محدودیت دارد. سیاست کلان کشور می گوید 
کالاهایی که تولید داخل دارند نباید وارد شود. در حال حاضر تولید کنندگان به 
اندازه نیاز کشور توان تولید ماژیک را دارند و کسری در بازار وجود ندارد، مگر 

در زمینه اقلام فانتزی که آن هم جزو ضروریات نیست.
این اظهارات در حالی مطرح می شود که رئیس اتحادیه فروشندگان نوشت 
افزار و لوازم مهندســی اخیرا گفته بود تولید انواع ماژیک به اندازه نیاز کشور 

نیست و ممنوعیت واردات این محصول در بازار مشکل ساز شده است.
وی در ادامه به دو مشــکل تولید کنندگان اشاره کرد و گفت: مشکل اول 
افزایش نرخ پایه حقوق گمرکی از ۴۲۰۰ تومان به ۲۶ هزار تومان است اما 
حقوق و عوارض از پنج درصد به چهار درصد کاهش یافته است. کاهش این 
میران به یک درصد می تواند بخشی از مشکلات را حل کند اما اگر همین 
قانــون ادامه پیدا کند، در آینــده افزایش قیمت عوارض مواد اولیه بین 7 تا 
۱۰ درصد روی محصول نهایی اثر خواهد گذاشت. در حال حاضر بسته به نوع 

محصول، ۱۵ تا ۲۵ درصد مواد اولیه لوازم تحریر وارداتی است.
رئیس انجمن تولیدکنندگان نوشت افزار مشکل دوم را نحوه پرداخت مالیات 
بر ارزش افزوده دانســت و گفت: تولید کننده باید ۹ درصد مالیات بر ارزش 
افزوده پرداخت کند که در اصل این مبلغ باید از مصرف کننده دریافت شود اما 
توزیع کنندگان این مبلغ را به تولیدکننده پرداخت نمی کنند. از طرف دیگر آنها 
مشخصات خود را نیز به تولیدکنندگان اعلام نمی کنند و بنابراین امکان صدور 
فاکتور رسمی وجود ندارد؛ به همین دلیل تولید کنندگان از سوی اداره مالیات 

جریمه می شوند و حدود ۱۰ درصد هم مضاعف پرداخت می کنند.

سرانجام برنج های باران زده 
رئیس کل گمرک آخرین وضعیت برنج های بازان زده در گمرک 

زاهدان را تشریح کرد. 
علیرضا مقدسی با اشاره به خیس شــدن برنج ها در گمرک زاهدان در پی 
بارندگی ابتدای مردادماه اظهار کرد: درمورد برنج ها تشریفات گمرکی انجام شده 
است. وزارت بهداشت و سازمان استاندارد باید این موضوع را بررسی کنند زیرا 

مجوز ترخیص باید از سوی آن ها صادر شود.
وی با تاکید بر اینکه مقدار برنج های باران زده قابل توجه نبوده است، گفت: 
اگر وزارت بهداشت و سازمان استاندارد مجوز بدهند گمرک برنج ها را ترخیص 
می کند و اگر مجوز ندهند قاعدتا برنج ها قابل ترخیص نیستند. به طور کلی 

میزان برنج ها زیاد و مقدار برنج های خیس شده ناچیز بود.

بر اساس این گزارش، به دنبال بارندگی چهارم مردادماه، گمرک زاهدان دچار 
آبگرفتگی شد و حجم زیادی از برنج های وارداتی در آب ماند. در اولین واکنش 
به این موضوع، گمرک زاهدان اعلام کرد که از اواخر سال گذشته، ورود کالا 
به این گمرک افزایش یافته است؛ به طوری که در حال حاضر حدود ۱۴ هزار 
تن کالا در محوطه و در فضای باز تخلیه شده است. گمرک تاکید داشت که به 
دفعات به وزارت صمت و استانداری برای محدود شدن ثبت سفارش به مقصد 
این گمرک تذکر داده یا از انبارهای عمومی که مسئولیت حفاظت کالاهای 
موجود در این گمرک را داشته خواسته تا فضای مناسب برای نگهداری کالا 
ایجاد کند، ولی هیچ یک توجهی نکرده اند و با گرفتن تعهد از واردکننده، کالا 

را در محوطه نگه داشته اند.

انجمن واردکنندگان برنج به این موضوع واکنش نشان داد و اعلام کرد که 
واردکننده در زمان ورود کالا، تابع شرایط است و مجبور است هر چه حکم شد، 

بپذیرد ولی این پذیرفتن به معنی تائید اهمال مرجع نگهدارنده نیست.

مجوزهای خرید و فروش طلا در بستر اینترنت به زودی اخذ می شود 

 وسیله های حمل ونقل
برای بازگرداندن زائران در پایانه ها آماده هستند 

معاون وزیر صمت:

معاون وزیر صمت گفت: با اتحادیه های مربوطه برنامه ریزی هایی 
را انجــام دادیم که به زودی مجوزهــای لازم در حوزه خرید و 

فروش طلا در بستر اینترنتی فراهم شود.
علیرضا شــاه میرزایی در مورد اعلام ممنوعیت فروش طلا در بستر اینترنت، 
اظهار کرد: اینکه کســانی دلایلی را پیرامون منع خرید و فروش طلا در بستر 
اینترنت مطرح می کنند باید مورد بررسی قرار گیرد و ظاهر و باطن این مباحث 
سنجیده شود. ظاهر این است که نگران هستند پول مردم از دست برود ولی باطن 

ممکن است مسئله دیگری باشد.وی افزود: اینکه کسب و کارهایی پول مردم را 
دریافت کردند اما طلا ندادند دلیل نمی شود که فروش طلا را در بستر اینترنت لغو 
کنیم. بلکه راه حل آن، استفاده از رکن ضامن است.معاون تجارت و خدمات وزیر 
صمت تصریح کرد: اگر تضامینی از طریق نهادهای مالی مانند بیمه، بانک و سایر 
نهادهای مالی ایجاد شود، اعتماد ما به بسترهای اینترنتی در حوزه فروش طلا 
فراهم می شود. شاه میرزایی با بیان اینکه فروش طلا در بستر اینترنت در همه جای 
دنیا مرسوم است، خاطرنشان کرد: کسانی هستند که می گویند طلا را از اینترنت 

خریداری نکنید اما خودشان در شبکه های اجتماعی بدون مجوز فعالیت و خالی 
فروشی می کنند. بنابراین بنده معتقدم به جای فروش طلا در شبکه های اجتماعی 
غیرمجوزدار، در بستر سایت های اینترنتی مجوز دار این خرید و فروش انجام شود.
وی تاکید کرد: با اتحادیه های مربوطه برنامه ریزی هایی را انجام دادیم که به 
زودی مجوزهای لازم در حوزه خرید و فروش طلا در بستر اینترنتی فراهم شود.

معاون تجارت و خدمات وزیر صمت با بیان اینکه بانک ها از خرید و فروش طلا 
منع شــده اند و نه از تضمین آن، گفت: نهادهای مالی نظیر بانک باید در بحث 

تضمین کمک کننده سایت های اینترنتی مجوز دار باشند. در مقابل از همین اوراق 
طلا، برای توثیق مورد نیاز بانک ها نیز می توان استفاده کرد.

شاه میرزایی با بیان اینکه مقاومت اتحادیه های طلا در گذشته در خرید و فروش 
این کالا در بســتر اینترنت، نوعی انحصارطلبی صنفی بوده است، اظهار کرد: 
اتحادیه های طلا و اتحادیه کسب و کار مجازی در حوزه مجوزدهی فروش طلا 
در بستر اینترنت کوتاهی کردند و این رویه با برنامه ریزی های صورت گرفته در 

دولت سیزدهم به زودی اصلاح خواهد شد.

مدیرکل دفتر حمل ونقل سازمان راهداری گفت: دستگاه های دیگر باید سه 
هزار و 7۰۰ اتوبوس در اختیار سازمان راهداری قرار دهند تا به بازگشت زائران 

کمک کنند. داریوش باقر جوان گفت: هم اکنون تردد از شهر های مبدا به سمت 
پایانه های مرزی همراه با مسافر ممنوع شده و تعداد زیادی از ناوگان اتوبوس های 

بین شهری در پایانه ها مستقر شده اند تا اقدام به بازگرداندن مسافران کنند.
به گفته مدیرکل دفتر حمل ونقل مســافری ســازمان راهداری هم اکنون 
۵۰۰ دستگاه اتوبوس در پایانه مرزی مهران مستقر هستند که بسیاری از این 
ناوگان و رانندگان سه شبانه روز است که در این پایانه منتظر مسافر هستند.  به 
دلیل آنکه هیچ نظم و یا برنامه ثابتی برای بازگشت زائران وجود ندارد همین امر 

خود باعث ایجاد بی نظمی و همچنین کلافه گی رانندگان شده است.

او می گوید: مقرر شده که حدود ۳ هزار و 7۰۰ اتوبوس را برای اربعین در اختیار 
سازمان راهداری قرار دهند. اما این دستگاه ها ناوگان خود را برای رفت زائران قرار 

نداده و ما امیدوار هستیم که برای بازگرداندن زائران آماده شود.
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